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фессиональному иностранному языку. Определена  структура коммуникативной речевой ситуации и выделены 
ее константные компоненты. Конкретизировано  содержание возможных  ситуаций в профессиональной сфе-
ре общения. Описана схема разработки учебных ситуаций, направленных на развитие иноязычной коммуника-
тивной компетенции с учетом  профессиональной деятельности  будущего инженера и его реального общения.
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For the effective teaching of oral communication in a foreign language the use of communicative situations is of 
great importance, because a situation in teaching process is a competent part of a real communication and it motivates 
to make an utterance.  The  insufficient  development  of  this  problem  for the  professional oriented  teaching  of the 
technical university students negatively effects on the quality of significant speaking skills necessary for the successful int
ercultural communication. The theoretical methodological part of this research is based on the scientific literature in the 
field of the language teaching. The use of  the situation  for the communicative  teaching  to  the professional  foreign 
language is established. The structure of communicative situation is determined and its constant components are emp
hasized. The content of the possible situations in the professional sphere of communication is specified.  The scheme 
of the situation production aimed at foreign language communicative competence development taking into account a 
professional activity of the future engineer and his real communication is described.
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В современном информационном обществе одним из основных факторов массового отчуждения молодежи от 
традиционных общечеловеческих нравственных ценностей является отсутствие навыков критического мышления, по-
верхностность восприятия поступающей информации, неспособность к нравственной рефлексии. Несмотря на нали-
чие работ в этой области, в научной литературе недостаточно отражены пути решения данной проблемы. В статье вы-
явлена роль современных образовательных технологий в развитии данных качеств. Раскрывается воспитательный по-
тенциал применения интерактивных технологий обучения, образовательные и воспитательные преимущества мето-
да проектов, развивающие возможности телекоммуникационных учебных проектов. Приводятся сведения о практи-
ческой реализации современных образовательных технологий в Северо-Осетинском государственном университете. 
Результаты исследования расширяют знания о сущности и возможностях современных образовательных технологий, 
применение которых способствует духовно-нравственному совершенствованию студентов.
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In the modern information society, one of the principal factors of a broad alienation young people from traditional universal 
moral values is the lack of of  skills  critical thinking  , superficial perception of incoming information, inability to a moral reflection. 
Despite the availability of works in this area, in the scientific literature did not adequately reflected ways solving this problem. The 
article revealed the role of modern educational technologies in the development of these qualities. The article is disclosed  upbringing 
potential of interactive learning technologies, educational advantages of the method projects, developmental opportunities of 
telecommunication training projects. Provides information about practical implementation of modern educational technology in the  
North Ossetian State University. Results of the study extend the knowledge about the nature and possibilities of modern educational 
technology, which facilitates they use in spiritual and moral improvement of students.
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В статье раскрывается методика работы сотрудников полиции с делинквентными девушками в современ-
ных социокультурных условиях. Реализован комплексный и системный подходы в деятельности правоохрани-


